
νέα ακαδημαϊκή – σχολική 
χρονιά ξεκίνησε, όπως και 
τα όνειρα χιλιάδων μαθητών 
και φοιτητών. Με μπαταρίες 
γεμάτες από τις καλοκαιρινές 
διακοπές, έτοιμοι να 
κατακτήσουν το μέλλον τους.

Ωστόσο, τα προβλήματα δεν έλλειψαν ούτε 
και φέτος. Στη δευτεροβάθμια και τριτοβάθμια 
εκπαίδευση, οι 
π α ρ α λ ε ί ψ ε ι ς 
και οι ελλείψεις 
διαδέχονται η 
μια την άλλη. 
Καθυστερημένες 
μεταθέσεις και 
ανέτοιμοι σχολικοί 
χώροι, είναι μερικά 
από τα πολλά.

Αφενός, οι εξετάσεις 
ανά τετράμηνο, οι 
οποίες μετατρέπουν 
τα σχολεία σε 
εξεταστικά κέντρα, 
τίθενται από φέτος σε εφαρμογή, 
παρά τη διαφωνία των οργανωμένων συνόλων 
των μαθητών και των καθηγητών. Το κυνήγι της 
ύλης ξεκινά φέτος από νωρίς, αφήνοντας 
για άλλη μια φορά στην άκρη την ολόπλευρη 
μόρφωση των μαθητών και την ανάγκη για 
αναζήτηση της προσωπικότητας του καθενός, 
ψάχνοντας την ουσία της μάθησης.

Αφετέρου, οι  νέοι τρόποι εισδοχής στα 
Δημόσια Πανεπιστήμια, με τις  διεθνείς 
εξετάσεις, μας βρίσκουν αντίθετους, εφόσον 

δημιουργούν φοιτητές δύο ταχυτήτων. 
Αυτών δηλαδή  που κατακτούν μια θέση 
μέσω των Παγκυπρίων Εξετάσεων και 
αυτών που έχουν την ευχέρεια να 
παρακαθίσουν τις διεθνείς εξετάσεις 
και να περάσουν μέσω αυτών. Εμείς 
συνεχίζουμε να υποστηρίζουμε έναν 
ενιαίο τρόπο εισδοχής στα Δημόσια 
Πανεπιστήμια, προσβάσιμο σε όλους.

Όσον αφορά τα 
υψηλά ενοίκια 
για τους φοιτητές 
σε Λευκωσία και 
Λεμεσό, μετά από 
πολυετείς αγώνες 
της Προοδευτικής 
Κ.Φ. είδαμε τον 
Πρύτανη του 
Π α ν ε π ι σ τ η μ ί ο υ 
Κύπρου να 
ανακοινώνει την 
ανέγερση 700 
εστιών σε πρώτη 
φάση και μετέπειτα 

κι άλλων εστιών. 
Μια καίρια θέση του Λαϊκού Κινήματος, η 
οποία διεκδικήθηκε για πολλά χρόνια, αφού 
η εκμετάλλευση των φοιτητών στο πεδίο αυτό 
είναι πασιφανής. 

Η  ΕΔΟΝ συνεχίζει στο δρόμο του αγώνα 
για δημόσια και πραγματικά δωρεάν παιδεία 
για όλους. Καλούμε μαθητές και φοιτητές 
να διεκδικήσουμε όσα δικαιούμαστε και να 
κάνουμε τη μόρφωση υπόθεση δική μας.
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ύο και πλέον χρόνια, 
αφότου βρεθήκαμε ένα 
βήμα πριν την επίτευξη 
συμφωνημένης λύσης 
στον Κρανς Μοντανά 

βάσει της εκτίμησης του ΓΓ του 
ΟΗΕ αλλά και την κατάρρευση 
της προσπάθειας, δεν έχουν 
βρεθεί ακόμα οι προϋποθέσεις 
για επανέναρξη των συνομιλιών. 
Η νέα αποτυχία για επανέναρξη 
των διαπραγματεύσεων για 
επίλυση του Κυπριακού, έχει ήδη 
σπείρει έντονη απογοήτευση και 
ανησυχία σε όσους αγωνίζονται 
για λευτεριά κι επανένωση, ως 
προς το μέλλον του Κυπριακού. 

Τα βλέμματα όλων, είναι 
πλέον στραμμένα τόσο στη 
συνέλευση του ΟΗΕ, όσο και στις 
χωριστές διμερείς συναντήσεις 
που θα διεξαχθούν στα τέλη 
Σεπτεμβρίου, μεταξύ του ΓΓ των 
ΗΕ και των ηγετών των δύο 
κοινοτήτων. 

Η κ. Λουτ, θα ενημερώσει τον ΓΓ των ΗΕ, για τις εξελίξεις στο νησί και σε 
συνάρτηση με τις διμερείς συναντήσεις θα αποφασιστεί αν υπάρχουν οι 
προϋποθέσεις για τριμερή συνάντηση στη Νέα Υόρκη. 

Την ίδια στιγμή, η κατοχική δύναμη προχώρησε δια του στόματος του 
Τούρκου Υπουργού Εξωτερικών κ. Τσαβούσογλου, σε εξαγγελία για 
άνοιγμα προξενείου της Τουρκίας στην κατεχόμενη Αμμόχωστο. Για τη δική 
μας πλευρά, η ενέργεια αυτή αποτελεί υπονόμευση της προσπάθειας για 
επανέναρξη των συνομιλιών. 

Στη δική μας αντίληψη, δεν θα έπρεπε η κατάληξη σε όρους αναφοράς να 
αποτελεί δύσκολη υπόθεση, δεδομένου ότι η Κοινή Διακήρυξη του 2014, οι 
συγκλίσεις μέχρι το Κρανς Μοντανά και το Πλαίσιο Γκιουτέρες παρέχουν 
όσα απαιτούνται για να προχωρήσουμε στην επόμενη φάση.

Μόνο η απελευθέρωση και επανένωση της Κύπρου και του λαού μας 
μπορεί να αναχαιτίσει τα νέα τετελεσμένα που προωθεί η κατοχική 
δύναμη. Ο μόνος προσφερόμενος τρόπος για επίτευξη του στόχου αυτού 
είναι η τράπεζα των διαπραγματεύσεων για τη συνολική διευθέτηση του 
Κυπριακού.
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τα Μέσα Αυγούστου ο διεθνής οργανισμός OCCRP (Διεθνές 
Παρατηρητήριο για το Οργανωμένο Έγκλημα και τη Διαφθορά) 
εκδίδει ανακοίνωση στην οποία αναφέρει: 

«Σύμφωνα με τα τραπεζικά αρχεία (της Ukio Bankas), η νομική 
εταιρεία (δικηγορικό γραφείο Νίκος Χρ. Αναστασιάδης) εκτελούσε 
πολύπλοκες συμφωνίες που μετάφεραν ρωσικό χρήμα από και σε εταιρείες 
– βιτρίνες που είχαν δημιουργηθεί ή συνδέονταν με την εταιρεία».

Ένα μήνα μετά, για τον Πρόεδρο και το δικηγορικό του γραφείο αποδεικνύεται 
δύσκολο έως ακατόρθωτο να προβούν σε τεκμηριωμένες εξηγήσεις για 
τα δημοσιεύματα αυτά. Αντ’ αυτού, προτίμησαν την πεπατημένη οδό, αυτή 
της παρασιώπησης των καταγγελιών και της θόλωσης των γεγονότων. Στη 
συγκεκριμένη περίπτωση όμως, το Plan A δεν τους βγήκε και έτσι το γύρισαν 
στην αναξιοπιστία του δημοσιεύματος και στον αντιΑΚΕΛισμό. 

Δεν εξηγείται αλλιώς το γεγονός ότι, 
το Προεδρικό και ο ΔΗΣΥ απαντούν σε 
οτιδήποτε άλλο εκτός από αυτά για τα οποία 
καταγγέλλεται ο Πρόεδρος Αναστασιάδης 
και το Δικηγορικό του γραφείο που ίδρυσε 
ο  ίδιος και ήταν συνιδιοκτήτης μέχρι τον 
Φεβρουάριο του 2013 και μέτοχοι πλέον 
είναι οι δύο θυγατέρες του.

Διερωτόμαστε: Ο πρώτος πολίτης αυτής 
της χώρας δεν νιώθει την ευθύνη να μιλήσει 
αυτοπροσώπως και να λογοδοτήσει στους 
πολίτες; Οι επιπτώσεις του διεθνούς 
διασυρμού του θεσμού, αλλά συνάμα και 
της χώρας μας, αποτελούν για αυτόν ψιλά 
γράμματα;

Ως ΕΔΟΝ, επιβεβαιωνόμαστε πως η 
Κυβέρνηση Αναστασιάδη – Συναγερμού 
με τις πράξεις της αποδεικνύει ότι μόνη 
της έγνοια και σκοπός είναι το συμφέρον 
των λίγων και όχι των πολλών. Αυτών που 
έχουν γεμίσει τις πόλεις με πύργους, για 
τους δικούς τους που πουλούν χρυσά 
διαβατήρια, για την εκκλησιαστική εξουσία 
που αλαζονικά και ετσιθελικά παρεμβαίνει  
στο περιβάλλον και στις αρχαιότητες. 
Αυτή είναι η πραγματική διάβρωση την 
οποία έχουμε χρέος να αντιμαχόμαστε. 
Τη διάβρωση της πολιτικής ηθικής και του 
κράτους δικαίου. Τη διάβρωση και τον 
εκφυλισμό των θεσμών για την εξυπηρέτηση 
σκοπιμοτήτων και συμφερόντων.
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ο καπιταλιστικό σύστημα αναζητά 
συνεχώς νέους τρόπους με τους 
οποίους οι πολλοί θα χάνουν τα πάντα 
και οι λίγοι θα πλουτίζουν ακόμη 
περισσότερο. Μπροστά σε αυτό το 

ατέρμονο πάθος για αύξηση της κερδοφορίας 
του κεφαλαίου, το περιβάλλον δεν μένει 
ανενόχλητο. 

Τα τελευταία χρόνια οι συνεχείς 
προειδοποιήσεις για την υπερθέρμανση του 
πλανήτη δεν σκοτίζουν τα μεγάλα κράτη, όπως 
οι ΗΠΑ που με μπροστάρη τον Τραμπ αψηφούν 
κάθε κίνδυνο που θα φέρει την ανθρωπότητα σε 
ακόμη δυσμενέστερη κατάσταση.

Το περασμένο καλοκαίρι οι φωτιές που έπληξαν 
τη Σιβηρία, αλλά κυρίως τον μεγαλύτερο 
πράσινο πνεύμονα του πλανήτη τον Αμαζόνιο, 
μας έδειξαν ξανά (με τον χειρότερο τρόπο) 
ότι το κέρδος είναι ικανό να προκαλέσει μια 
τεράστια κλίμακα οικολογικής καταστροφής.

Σε αυτό το τραγικό «παιχνίδι», πρωταγωνιστικό 
ρόλο έχει ο ακροδεξιός πρόεδρος της 
Βραζιλίας Ζαΐχ Μπολσονάρο, που επίσης είναι 
ένας εκ των ηγετών που αμφισβητεί την κλιματική 
αλλαγή και δήλωσε ότι επιθυμεί ο Αμαζόνιος 
να ανοίξει τόσο για γεωργία, όσο και για 
εξορύξεις, κατηγορώντας τους αυτόχθονες ότι 
διατηρούν μεγάλο μέρος γης που θα έπρεπε να 
τύχει εκμετάλλευσης. Μάλιστα, κατηγόρησε και 
τις περιβαλλοντικές ΜΚΟ για τις προσπάθειες 
που κατέλαβαν όσον αφορά στις πρόσφατες 
φωτιές δηλώνοντας: «ας κοιτάξουν τις δουλειές 
τους».

Η προστασία του οικοσυστήματος μας δεν αποτελεί μονάχα την 
ανάγκη του ανθρώπου για διατήρηση του φυσικού του περιβάλλοντος, 
αλλά και την προσπάθεια διατήρησης της ισορροπίας του φυσικού 
χώρου που δεν θα ξεσπά μετά σε αλυσιδωτές παρενέργειες με 
έντονα φυσικά φαινόμενα στον άνθρωπο. 

Η κάθε φωτιά, η κάθε εξόρυξη της γης, η κάθε προσπάθεια για 
αλλοίωση του φυσικού μας χώρου, μας αφορά. Είτε βρίσκεται εντός 
ή εκτός του πεδίου μας. Η περιβαλλοντική συνείδηση, που περνά 
μέσα από την ανατροπή των αιτιών που προκαλούν την οικολογική 
καταστροφή, θα έχει άμεση επίδραση στη γενιά μας, αλλά και στις 
επόμενες γενιές. 
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